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PROTOKÓŁ Nr XXIV/2004 

z Sesji Rady Gminy Skąpe 

z dnia 08 grudnia 2004 r.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Mirosław Olczak otworzył obrady XXIV Sesji Rady 

Gminy. Przywitał Wójta Gminy – Zbigniewa Wocha, Z-cę Wójta – Panią Alicj ę Hoppen-

Anyszko, W-ce Przewodniczącego Rady Powiatu – Pana Andrzeja Walacha, Panią Helenę 

Cichowską – Kierownika Zakładu Gospodarki Komunalnej , radnych oraz sołtysów Gminy 

Skąpe. Dodał, iŜ wszyscy radni są obecni  i  podjęte uchwały będą miały moc obowiązującą.  

Następnie przedstawił porządek posiedzenia. Zaproponował wycofanie projektu uchwały            

w sprawie uchwalenia regulaminu przyznawania dodatków oraz innych składników 

wynagradzania nauczycieli w placówkach oświatowych dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Skąpe z powodu nieotrzymania opinii związków zawodowych oraz poszerzenie porządku 

obrad o dodatkową uchwałę w sprawie w sprawie ustalenia stawek opłaty administracyjnej na 

terenie Gminy Skąpe. Przeprowadzono głosowanie nad przyjęciem zmian, w wyniku którego 

wszyscy radni opowiedzieli się za zmienionym porządkiem obrad. 

Porządek posiedzenia po poszerzeniu przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Interpelacje i wnioski. 

3. Informacja o realizacji uchwał Rady Gminy i pracy Wójta w okresie międzysesyjnym. 

4. Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych.  

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) obniŜenia średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego; 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe; 

c) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Skąpe; 

d) określenia wzorów deklaracji i informacji i informacji podatkowych; 

e) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na 2005 r. dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Skąpem; 

f) zatwierdzenia taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków 

na 2005 r. z urządzeń stanowiących własność Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego dla 
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Nerwowo i Psychicznie Chorych Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 

Ciborzu; 

g) powołania komisji inwentaryzacyjnej; 

h) wydania opinii dotyczącej GryŜyńskiego Parku Krajobrazowego; 

i) nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Skąpe własności udziałów w nieruchomościach 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi; 

j) przyjęcia Programu Współpracy Gminy Skąpe z podmiotami prowadzącymi działalność 

poŜytku publicznego na rok 2005; 

k) zasad udzielania i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin innych nauczycieli; 

l) zmiany uchwały Nr XXIII/123/2004 Rady Gminy w Skąpem z dnia 07 października 2004 r. 

w sprawie odpłatności za pobyt dziecka w przedszkolu; 

m) zaciągnięcia kredytów długoterminowych; 

n) zmian w planach dochodów i wydatków budŜetu Gminy na rok 2004. 

o) w sprawie ustalenia stawek opłaty administracyjnej na terenie Gminy Skąpe. 

6. Przyjęcie protokołu z  XXIII Sesji Rady Gminy Skąpe. 

7. Zamknięcie obrad. 

Wójt Zbigniew Woch w kwestii wycofania projektu uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu 

przyznawania dodatków oraz innych składników wynagradzania nauczycieli w placówkach 

oświatowych dla których organem prowadzącym jest Gmina Skąpe powiedział, Ŝe związki 

zawodowe wstępnie odniosły się do w/w projektu jednakŜe oficjalnego pismo jeszcze nie 

otrzymano. Wiadomym stał się fakt, iŜ związki chciałyby w pewnych sprawach negocjować        

z Gminą. Rozmowy takie będą prowadzone w najbliŜszym tygodniu. Projekt uchwały po 

otrzymaniu akceptacji zawiązków zawodowych wszedłby do porządku obrad następnej sesji.  

Ad.2.  

Następnym punktem posiedzenia były interpelacje i wnioski radnych.  

1. Radny Pan Józef Roszczyk zgłosił następujące interpelacje:  

a) w miejscowości Łąkie w drodze powiatowej powstało duŜe zagłębienie, przez co w czasie 

opadów zbiera się woda i zalewa znaczną część drogi; 

b)  w w/w miejscowości obok firmy EUROMEBEL parkujące wzdłuŜ drogi samochody 

stwarzają zagroŜenie dla  ruchu drogowego; 
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c) na odcinku Łąkie – Ołobok zostały poprzękręcane znaki drogowe; 

d) poprosił o interwencję w sprawie bardzo złego stanu dróg: Łąkie-Skąpe, Darnawa –

Niekarzyn, Darnawa-Skąpe, Darnawa –Radoszyn, Borów –Ołobok. Wszystkie w/w drogi to 

drogi będące w zarządzie dróg powiatowych.  Zaproponował ich udokumentowanie w formie 

wykonania ich zdjęć i przesłanie do Starostwa Powiatowego. 

2. Radna Pani Ewa Romanik powiedziała, iŜ kierując się z miejscowości Radoszyn do m. Łąkie 

w przydroŜnym rowie powstała ogromna wyrwa, która stwarza duŜe niebezpieczenstwo; 

3. Radny Pan Wiesław Uszak zapytał jak wygląda sprawa związana ze sprzedaŜą budynku po 

byłej szkole w miejscowości Skąpe; 

4. Sołtys miejscowości Kalinowo- Pani Małgorzata Jarominiak wnioskowała o postawienie 

znaku drogowego informacyjnego, przy wjeździe do wsi; 

5. Sołtys miejscowości Łąkie Pan Henryk Kosicki potwierdził wypowiedź Radnego Pana Józefa 

Roszczyka w sprawie zastawiania drogi przez samochody pracowników EUROMEBLA. 

Wnioskował o zmuszenie firmy do wydzielenia parkingu na swoim terenie.  

Następnie W-ce Przewodniczący Rady Powiatu – Pan Andrzej  Walach poprosił o udzielenie mu 

głosu w związku z interpelacjami dotyczącymi dróg powiatowych. Przewodniczący Rady Gminy 

Skąpe Pan Mirosław Olczak oddał głos Panu W-ce Przewodniczącemu Rady Powiatu. Pan 

Andrzej Walach powiedział, Ŝe na terenie Gminy Skąpe było przeprowadzanych najwięcej 

remontów dróg, czego przykładem moŜe być modernizacja na odcinku: Ołobok-Rokitnica. Jak 

zaznaczył z pewnością jest wiele dróg, które wymagają natychmiastowego remontu, jednakŜe 

środki w Powiecie Świebodzińskim nie są z roku na rok większe, wręcz przeciwnie. Nie istnieje 

juŜ subwencja drogowa przeznaczana na remonty dróg, powiaty same muszą wydzielać w 

budŜetach środki finansowe na wspomniane remonty. Jednym z rozwiązań takiej sytuacji jest 

współpraca gmin z powiatami, jak w przypadku drogi w miejscowości Skąpe. W planie 

wieloletnim Powiatu Świebodzińskiego zapisanych jest wiele remontów dróg na terenie Gminy 

Skąpe, jednakŜe ich realizacja moŜliwa jest w ciągu kilku najbliŜszych lat.  

Ad.3. 

W okresie międzysesyjnym podejmowane były następujące prace:  

1. Przejęto stację uzdatniania wody w miejscowości Kalinowo. Otrzymano za przejęcie przez 

Gminę kwotę 42 tys. zł. Dokonano jej odnowienia do dnia dzisiejszego za sumę 25 tys. zł. 

Podejmowane będą dalsze czynności remontowe.  
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2. W hydroforni we wsi Ołobok wymieniono stare pompy na nowe oraz instalację elektryczną. 

Nakład finansowy wyniósł 7000 zł. Natomiast w hydroforni Niekarzyn dokonano wymiany 

pompy za sumę 5700 zł 

3. W miejscowości Pałck spaliła się pompa wodna, którą wymieniono na starą z Ołoboku. 

4. Zlecono wykonanie dokumentacji na wodociąg w Niesulicach. Czas wykonania to ok. 8-10 

miesięcy.  

5. Dnia 28 października b.r. odbyła się wizytacja przedstawicieli urzędów z Gorzowa Wlkp.       

i Warszawy w sprawie inwestycji wodociągowej w miejscowości Skąpe. Została przyjęta       

i rozliczona.  

6. Odbyło się w Urzędzie Wojewódzkim spotkanie przedstawicieli instytucji związanych z 

zagadnieniem oczyszczania ścieków. W wyniku tego spotkania nakazano wykonanie 

ekspertyzy dotyczącej dwóch opcji oczyszczania ścieków na terenie Gminy Skąpe. W/w 

ekspertyza została wykonana i przewieziona do Urzędu Wojewódzkiego a stamtąd do 

Warszawy. Czekając na odpowiedź podjęto czynności związane z poszukiwaniem miejsca na 

potencjalną oczyszczalnię. W tej kwestii podjęto rozmowy z Nadleśnictwem Świebodzin o 

przejęcie działki z juŜ istniejącą w miejscowości Ołobok. 

7. Następuje wymiana oświetlenia ulicznego na terenie wszystkich miejscowości w Gminie. 

Całkowity koszt inwestycji 390 tys. zł. Dostawionych zostanie 50 punktów świetlnych. Po 

wykonaniu dodatkowego oświetlenia i wymiany juŜ istniejącego, opłata za oświetlenie 

pozostanie na tym samym poziomie, aby poprzez oszczędności spłacić inwestycję.               

W związku z ujawniającymi się podczas wykonywania inwestycji zapotrzebowaniami na 

dodatkowe punkty świetlne, po zakończeniu prac utworzony zostanie dokument w sprawie 

uzupełniającego oświetlenia. Jego realizacja będzie następowała w kolejnych latach. 

8. Przeprowadzana jest adaptacja pomieszczeń w nieuŜytkowanym budynku w miejscowości 

Cibórz. Powstaną tam cztery lokale socjalne, do których zostaną przeniesieni  mieszkańcy 

bloku 18. Przeniesienie wspomnianych osób następuje z powodu nie dokonywania przez nich 

odpowiednich opłat oraz  niszczenia budynku. 

9. ZłoŜono dwa wnioski na zwodociągowanie miejscowości Pałck oraz skanalizowanie i 

zwodociągowanie wsi Międzylesie. W/w wnioski przeszły ocenę formalną i panel ekspertów 

wysokie noty. Pozostały jeszcze kolejne dwa.   
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10. Rozpoczęła swoją działalność na terenie Gminy Skąpe firma Steinpol z Rzepina. Zatrudnia 

obecnie 45 osób, z tego 23 pochodzą z naszej Gminy. Firma planuje w roku 2005 zatrudniać 

100-120 osób.   

11. 19 listopada b.r. podpisano umowę z Panem Januszem Gramza – Wojewodą Lubuskim         

w sprawie rozbudowy bloku Ŝywieniowego w Gimnazjum. W następny poniedziałek 

podpisana zostanie umowa z Bankiem BGK na prefinansowanie w/w inwestycji.  

12. Dokonano umorzeń w podatkach na sumę 221 zł. 

Ad. 4  

Odpowiedzi na wnioski, interpelacje i zapytania radnych:  

1. Sprawy związane z drogami oraz znakami drogowymi zostaną przekazane do odpowiednich 

instytucji w Powiecie Świebodzińskim. 

2. Odnosząc się do zapytania Radnego Pana Wiesława Uszaka Wójt powiedział, iŜ odbył się 

kolejny przetarg na budynek po byłej szkole w miejscowości Skąpe, jednakŜe nie zgłosił się 

Ŝaden zainteresowany podmiot. Próby sprzedaŜy zostaną ponownie wznowione w miesiącach 

wiosennych.  

Ad.5.  

Punkt ten dotyczył przyjęcia projektów uchwał: 

Wójt – Zbigniew Woch przed przystąpieniem do podjęcia projektów uchwał poprosił o 

udzielenie mu głosu. Przewodniczący Rady oddal glos Panu Wójtowi. Jak powiedział Wójt 

podatki w Gminie Skąpe nie były podnoszone od dwóch lat. Nadszedł czas, kiedy zaistniała 

konieczność ich nieznacznego podniesienia. Działania takie są spowodowane bardzo trudną 

sytuacją w gminnej oświacie. Składają się na nią głównie dwa czynniki. Po pierwsze zwiększyły 

się budŜety szkół na rok 2005, co spowodowane jest podnoszeniem kwalifikacji zawodowych 

przez nauczycieli.  Z drugiej strony  otrzymano na 2005 rok niŜszą o 208 tys. zł w porównaniu do 

roku 2004 subwencję oświatową. Na zakończenie wypowiedzi Wójt dodał, iŜ przyrównując 

proponowane stawki podatków do gmin ościennych jesteśmy gminą bardzo przyjazną dla 

mieszkańców.  

1. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie obniŜenia 

średniej ceny skupu Ŝyta dla celów podatku rolnego. Wszystkie komisje wyraziły 

pozytywne opinie. Następnie poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W jego 

wyniku projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu.  
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2. Przewodniczący Rady Gminy przeczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie Gminy Skąpe. Następnie odczytał 

wniesione przez Komisje Rady Gminy poprawki do projektu uchwały i tak: Komisje ds. 

BudŜetu i Finansów oraz ds. Oświaty wniosły zmianę w § 1 pkt 2 lit. e dotyczącą 

budynków letniskowych  podniesienie podatku z 5,80 zł na 6,00 zł. Natomiast Komisja 

ds. Porządku Publicznego zaproponowała dwie zmiany w projekcie w § 1 pkt 2 lit. e       

w sprawie budynków gospodarczych obniŜenie podatku z 2,80 zł na 2,65 zł, w części 

dotyczącej domków letniskowych podniesienie z 5,80 zł na 6,00 zł.  

Wójt przedstawił zebranym jak w sąsiednich gminach kształtują się w/w stawki 

podatków. Zwrócił uwagę zebranych, iŜ w Gminie Skąpe są one bardzo niskie. Stawki 

wszystkich podatków zostały tak ustalone, aby były adekwatne do moŜliwości płatniczych 

mieszkańców Gminy oraz aby pokryć powstały deficyt pienięŜny w oświacie.  

Komisje głosowały nad przyjęciem poprawki w sprawie obniŜenia podatku od budynków 

gospodarczych. W wyniku głosowania za przyjęciem poprawki głosowało 6 radnych, 

przeciw 9, nikt nie wstrzymał się od głosu. Następnie głosowano nad zgłoszoną poprawką 

w sprawie budynków letniskowych. Wszyscy radni opowiedzieli się za podniesieniem 

stawki podatku. Pan Miroslaw Olczak – Przewodniczący Rady zaproponował głosowanie 

nad przyjęciem projektu uchwały w zmienionym stanie. Projekt uchwały poddano pod 

głosowanie, w wyniku którego został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

3. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od środków transportowych na terenie Gminy Skąpe. 

Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały 

został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

4. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie określenia 

wzorów deklaracji i informacji i informacji podatkowych. Komisje Rady Gminy wyraziły 

pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

5. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2005 r. 

dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Skąpem. Wójt dodał, iŜ pomimo nieznacznego 
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wzrostu stawki wody i tak jest ona niŜsza niŜ w gminach ościennych. Następnie 

Przewodniczący poprosił o wyraŜenie opinii przez Komisje Rady Gminy. Wszystkie 

komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został 

jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

6. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

taryfy zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na 2005 r. 

z urządzeń stanowiących własność Wojewódzkiego Szpitala Specjalistycznego dla 

Nerwowo i Psychicznie Chorych Samodzielny Publiczny Zakład Opieki Zdrowotnej w 

Ciborzu. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt 

uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

7. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie powołania 

komisji inwentaryzacyjnej. Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

8. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie wydania opinii 

dotyczącej GryŜyńskiego Parku Krajobrazowego. Następnie Przewodniczący poprosił o 

wyraŜenie opinii przez Komisje Rady Gminy. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne 

opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

9. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie nieodpłatnego 

przejęcia przez Gminę Skąpe własności udziałów w nieruchomościach zabudowanych 

budynkami mieszkalnymi. Wszystkie komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

10. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

Programu Współpracy Gminy Skąpe z podmiotami prowadzącymi działalność poŜytku 

publicznego na rok 2005. Komisje Rady Gminy wyraziły pozytywne opinie. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 
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11. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zasad udzielania 

i rozmiaru zniŜek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycielom, 

którym powierzono stanowiska kierownicze oraz ustalenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin innych nauczycieli. Wszystkie komisje wyraziły 

pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

12. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr XXIII/123/2004 Rady Gminy w Skąpem z dnia 07 października 2004 r. w sprawie 

odpłatności za pobyt dziecka w przedszkolu. Wójt dodał, iŜ czesne w przedszkolach na 

terenie Gminy Skąpe nie było podnoszone od roku 1998. Jest ono najniŜsze w 

porównaniu do gmin sąsiednich, gdzie waha się w granicach 80-100 zł. Nadszedł czas 

podnoszenia czesnego o niewielkie kwoty, tak jak w tym przypadku o 10zł. Następnie 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały w/w. W wyniku 

głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu. 

13. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia 

długoterminowego kredytu inwestycyjnego w Banku Ochrony Środowiska. Projekt 

uchwały omówiła Pani Alicja Hoppen-Anyszko – Z-ca Wójta Gminy. Następnie 

Przewodniczący poprosił o wyraŜenie opinii przez Komisje Rady Gminy. Wszystkie 

komisje wyraziły pozytywne opinie. W wyniku głosowania projekt uchwały został 

jednogłośnie podjęty i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

14. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Rady Gminy Skąpe Nr XIV/84/2004 w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Skąpe na rok 

2004. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w/w. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty i stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

15. Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek 

opłaty administracyjnej na terenie Gminy Skąpe. . Komisje Rady Gminy wyraziły 

pozytywne opinie. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie 

projekt uchwały w/w. W wyniku głosowania projekt uchwały został jednogłośnie podjęty 

i stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. 
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Przed przystąpieniem do tego punktu obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy są 

jakiekolwiek zastrzeŜenia do protokołu XXIII Sesji Rady Gminy Skąpe. PoniewaŜ zastrzeŜeń nie 

było, poddał pod głosowanie treść protokołu, który został jednogłośnie przyjęty. 

Ad. 7.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował zebranym za udział w obradach XXIV Sesji Rady 

Gminy. Zamknął obrady XXIV Sesji Rady Gminy.  

 


